
DISCURS  LA  ÎNTRUNIREA
PRIMAȚILOR  COMUNIUNII
ANGLICANE DIN AMMAN
Următorul  discurs  a  fost  citit  în  numele  Preafericitului
Părinte  al  nostru  și  Patriarh  al  Ierusalimului  Teofil  la
întâlnirea  Primaților  Comuniunii  Anglicane  din  Amman,
miercuri,   2/15  ianuarie  2020.

„Preafericitul Teofil III Patriarh al Ierusalimului

Înaltpreasfințite Arhiepiscope Iustin,

Înaltpreasfințite Arhiepiscope Suheil,

Înaltpreasfințiile Voastre,

Sfințiile Voastre,

Surori și frați,

În acest anotimp sfânt, în care creștinii atât din apus cât și
din răsărit au sărbătorit marile praznice ale Nașterii și
Teofaniei Domnului nostru, vă salutăm și vă urăm bun venit în
Regatul  Hașemit  al  Iordaniei,  care  face  parte  din  vechia
noastră Patriarhie a Ierusalimului.

Suntem deosebit de fericiți să vă întâmpinăm din nou, dragă
Arhiepiscope Justin, în această regiune și dorim să profităm
de această ocazie pentru a ne exprima recunoștința pentru
ajutorul și sprijinul pe care l-ați dat și continuați să-l
acordați,  nouă  și  întâi-stătătorilor  Bisericilor  și
comunitățile creștine din Țara Sfântă, în lupta noastră unită
pentru a ne păstra drepturile și privilegiile istorice și
sfinte și să susținem o prezență creștină sigură, vibrantă în
Țara Sfântă.
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Ne  confruntăm  cu  amenințări  fără  precedent  asupra  vieții
noastre aici, în special din partea grupurilor radicale care
caută  activ  să  ne  submineze  activitățile  multiculturale,
multi-etnice și multi-religioase. Chiar și în Orașul Vechi al
Ierusalimului vedem această activitate care, dacă nu ar fi
controlată,  ar  putea  duce  la  perturbări  fundamentale  în
accesul pelerinilor și al creștinilor locali la centrul nostru
administrativ, precum și la Biserica Sfântului Mormânt.

Acestea  sunt  aspecte  foarte  serioase  și  confruntându-le,
prindem mult curaj din unitatea de scop care există printre
întâi-stătătorii   Bisericilor  și  comunitățile  creștine  din
Țara Sfântă, precum și din sprijinul remarcabil pe care îl
primim de la liderii guvernamentali și religioși din întreaga
lume. Nu putem sta liniștiți, întrucât presiunile sunt mari și
neobosite  și  știm  că  un  atac  împotriva  uneia  dintre
comunitățile noastre este un atac asupra noastră, a tuturor.

În  acest  sens,  am  dori  să  facem  o  mențiune  specială  cu
referire  la  angajamentul  dragului  nostru  prieten,
Arhiepiscopul  Suheil,  față  de  această  lucrare.  Patriarhia
noastră și Dioceza Episcopală din Ierusalimul s-au bucurat
dintotdeauna de o relație bună și strânsă de-a lungul mai
multor ani și această lungă prietenie dă roade considerabile
în  zilele  noastre,  stând  împreună  umăr  la  umăr  în  fața
dificultăților noastre comune. De asemenea, dorim să menționăm
neobosita stăruință pastorală al arhiepiscopului Suheil pentru
comunitățile sale și pentru lucrările sale în renovarea și
restaurarea congregațiilor din grija sa. Toate aceste lucrări
contribuie  la  întărirea  prezenței  creștine  în  regiunea
noastră.

Am dori deopotrivă  să menționăm recent înființata Comunitate
Internațională  a  Sfântului  Mormânt  (ICoHS),  care  este  o
societate prin intenție ecumenică, angajată să facă posibilă
prosperarea comunităților din Țara Sfântă.  Această societate
are sprijinul Întâi-Stătătorilor Bisericilor și caută să îi
adune pe creștinii din toate Bisericile pentru susținerea 



eficientă a prezenței creștine în Țara Sfântă. Este speranța
noastră că ICoHS va crește pentru a include membri în fiecare
provincie a Comuniunii Anglicane și, într-adevăr, peste câteva
săptămâni vor avea loc evenimente importante în Dioceza din
Sud-Estul Floridei, în Biserica Episcopală, pentru promovarea
misiunii ICoHS. Aceasta acțiune este importantă pentru noi și,
prin urmare, apreciem susținerea dumneavoastră.

Adunându-va aici pentru pregătirea Conferinței din Lambeth de
vara  viitoare,  ne  amintim  cu  imensă  bucurie  participarea
noastră de acum doisprezece ani la ultima Conferință de la
Lambeth.   Comuniunea  Anglicană  și  Biserica  Ortodoxă  s-au
bucurat de o relație de veacuri, care este importantă pentru
ambele  instituții.  Împărtășim  atât  de  mult  din  moștenirea
patristică comună și de-a lungul generațiilor, am reușit să ne
susținem unii pe alții într-un mod unic.

Chiar dacă este adevărat că în prezent ambele Biserici se
confruntă cu probleme interne complicate, nu putem lăsa aceste
aspecte să ne distragă de la angajamentul nostru  fundamental
la un dialog din ce în ce mai profund și la călătoria împreună
pe  drumul  către  unitate.  Trebuie  să  rezistăm  întotdeauna
ispitei de a ne concentra pe chestiuni parohiale restrânse,
care ne împiedică să vedem misiunea supremă și principală  a
Bisericii, de a fi o rază de lumină a Evangheliei Domnului
nostru Iisus Hristos într-o lume care e din ce în ce mai
lipsită de speranță și în care dezordinea și disperarea se
lupta cu adevărul și cu bucuria pentru sufletele bărbaților și
femeilor.

Această  misiune  supremă  și  principală  trebuie  să  fie
întotdeauna prioritară în slujirea noastră ca aceia cărora 
Purtarea de grijă Dumnezeiască  le-a încredințat îngrijirea
pastorală a Bisericilor noastre.

Întrunindu-vă aici, în Regatul Hașemit al Iordaniei, aducem un
elogiu  angajamentului  puternic  al  Majestății  Sale  Regele
Abdullah II, care este Custodele Locurilor Sfinte Creștine și



Musulmane  din  Țara  Sfântă,  și  bunăstării  comunităților
creștine  de  aici.    Iordania  rămâne  o  țară  în  care
comunitățile  credincioase  sunt  protejate  și  în  care
conducătorii   creștini  din  toată  această  regiune  se  pot
întruni  în  mod  liber.   Suntem  încântați  de  faptul  că
dumneavoastră  și  colegii  dumneavoastră  primați  vă  puteți
bucura de oportunitatea de a vă aduna și de a vă sfătui în
acest oraș unde toți sunt bineveniți.

Fie  ca  Dumnezeu  să  vă  binecuvânteze,  dragă  Arhiepiscope
Iustin, în întâlnirea din zilele acestea, și fie ca Dumnezeu
să  vă  călăuzească   în  adunarea  episcopilor  Comuniunii
Anglicane  la  Conferința  din  Lambeth  de  la  vară.

Mulțumesc.”

Din partea Secretariatului-General


